
ved HF Gurres ordinere neralforsamli
mandag d. 3. april 2023.

lndledning.

Beretningen dakker perioden april 2022 til marts 2023.

Velkommen til haveforeningens nye medlemmer.

D. 1. maj overtog Lene Thygesen have nr.7.

D. 19. maj overtog Louise Zernickov have nr. 41.

D. 2. juli overtog Hanne N/rgaard have nr. 5.

D. 15. juliovertog Vibeke Nordal have nr. 7.

D. 1. oktober overtogJette Larsen have nr.50.

D. 1. oktober overtog Susanne Schuldt have nr. 5.

Alle haver er overtaget ti! vurderingsprisen.

tforbindelse med havehandlerne har bestyrelsen gjort brug af Kolonihaveforbundets
opdaterede kobsdokument.

Sasonens gang i haveforeningen.

Vejrmassigt bod sesonen pi typisk danskvejr med i perioder for meget regn, men ogsi perioder
med stabilt solskinsvejr. Bestyrelsen oplevede rigtig mange medlemmer havde valgt at tilbringe
meget tid i haverne, b6de til ferier og til praktiske ting som omlegning af haven, og forbedringer
pi huset. For dem der dyrkede grontsager bAde pi friland og i drivhusene har udbyttet veret
nogen lunde tilfredsstil lende.

Vores to faste arrangementer flaghejsning Pinse morgen og sommerfesten i august blev igen
gennemfort med god tilslutning af born og voksne og med hOjt hum@r. Flaghejsningen Pinse
morgen var under 6ben himmel, men i t6rvejr. Her vil vi fremover sette bordene tet sammen sA

alle sidder omkring det samme bord, og vi alle kan nyde hinandens selskab.

Arets havebedommelse blev ogs6 gennemfort med deltagelse af 11 haver. Gurre blev bedomt af
havefolk fra HF R6nnevang, og Gurres bed6mmerhold var en tur i HF Kana og bed6mme deres
haver. Efterfolgende kom havekonsulent John Norrie til Gurre og bedpmte de haver der kunne fi
Kolonihaveforbundets pramie.



En oplevelsestur for vinderne af havebedpmmelsernei 2O2L og2022 arrangeret af
Nordsjellandskredsen er planlagt til at finde sted l6rdag d. 5. august. Turen gAr til Godis Gr6nt i

Lejre og videre til naturplanteskolen i Hedehusene. lnvitationer tilsendes vinderne igod tid.

Afholdte bestyrelsesmOder.

Bestyrelsen har i perioden holdt 7 bestyrelsesm6der, referaterfra mOderne ligger pA

haveforeningens hjemmeside. Bestyrelsen skal opfordre til med mellemrum at gA ind pA vores
hjemmeside for af den vej holde sig orienteret om de ting der sker i vores forening.

Af de vasentligste ting bestyrelsen har arbejdet med kan nevnes: Kommunens bebudede
lejestigning pi 40 Yo,vores ans@gning om Okonomisk hjalp tilvedligehold af randbeplantningen og
naboklage over samme, gresslining af fellesarealerne, affaldsordningerne, manglende draning,
PFAS ijorden i Gurre og driftsmessige forhold for foreningen kan fungere.

Desvarre mitte vi acceptere vores udlejer Helsin96r Kommune fastholdt lejestigningen pA 40%
og afslog at yde dkonomisk hjelp til vedligehold af randbeplantningen.

Samarbejdet med vores tilsynsf6rende Nikolaj Brejlfra Kommunen/tUSpV forlober godt med
gode rid og vejledninger, senest har han unders6gt igennem MiljOmyndigheden i HelsingOr
Kommune om der kunne vare PFAS forurening i vores jord. Svaret herfra er: vores areal er
tidligere landbrugsjord som Kommunen ikke har mlstanke om skulle vere forurenet med PFAS, og
Kommunen kun foretager undersogelser steder hvor der er en begrundet mistanke om forurening.
Bestyrelsen har pt. ikke planer om for egen regning at fi foretaget jordbundspr6ver.

Vedr. vores dranproblemer udfor vores lavest liggende haver har Nikolaj Brejl s6rget forvores
stikdren er blevet spulet igennem hvilket bestyrelsen mener midlertidigt har hjulpet. Ved
fortsatte drenproblemer har vi fiet tilsagn om pi ny at kunne henvende os for at fi lOst
problemet. Bestyrelsen mener ikke med de Ogede nedbOrsmengder at vores drensystem er
tilstrakkeligt.

Vedr. biodiversitet i haveforeningen har Nikolaj Brejl veret pi bes6g for at se og hore om det
forslag et udvalg har lavet, og kommenteret det overfor bestyrelsen. Mere herom under indkomne
forslag.

Vigtige ting medlemmerne skal orientere bestvrelsen om:

Ved flytning at melde adresse endring.

Oplyse om ny mail adresse og nyt tlf. nr.

lnddrage bestyrelsen ved endring af lejeforholdet til haven og ejerforholdet til huset.



Ved behov for parkering i haveforeningen grundet svagelighed at traffe aftale med bestyrelsen.
Har man et handikapbevis si leg det i bilens forrude.

Andre ting:

Markning af ting med have nr. der legges til opladning ivores el-skab.

Registrering/aflevering af nogle udlSnt til redskabshytten, og keden overvejen til haveforeningen.

Brandforsikring af alle huse i haveforeningen.

Bestyrelsen har besluttet at fOlge Kolonihaveforbundets krav om at alle huse i en haveforening
skalvare brandforsikret. Begrundelsen herfor er der p6hviler haveforeningen en betydelig udgift
hvis et hus brander og ejeren ikke har okonomi til at fjerne brandtomten og evt. erstatte andre
skader der kan opsti if.b.m. branden. Det pAhviler derfor den enkelte lejer af en have med hus
at dokumenterefremvise en police af brandforsikringen for bestyrelsen, eller sende et billede af
policen pr. mail. Fristen for at fremvise dokumentationen er d. 10. juni 2023.

Fellesarbeidet.

Tilslutning af medlemmer der vil udfpre faste opgaver som fellesarbejde er faldende.

Vi mangleren person tilat pitage sig rengoringen af toiletbygningen halvdelen (14 dage) ijuni
mined, og to personer til at dele rengoringen af toiletbygningen i august mined (14 dage hver).

Ligeledes manglervi hjalp tilat sli gres langs indkprslen til haveforeningen (kirsebaralleen) og
rundt om toiletbygningen, samt kommende nye opgaver.

Kan du hjalpe med det si henvend dig til leder af fallesarbejdet Allan have 38 eller formand Per
have 50.

Haveforeningens 40 Ars iubilaum d. 10. iuni.

Her mangler festudvalget nogle hiaelpere til lidt praktiske ting, kan du tilbyde din hjelp si
henvend dig tilAnette Hjort have 32.

Lidt om Kolonihaveforbundet og Nordsiallandskredsen.

Pi Kolonihaveforbundets kongres i Alborg i september mined 2022 (hvorjeg deltog) takkede
Preben Jacobsen af som mangeirig formand for Kolonihaveforbundet. Preben fik mange velmente
tilkendegivelser for sit store positive arbejde for kolonihavebevegelsen.

Som ny forbundsformand blev Karsten Kehlet valgt. Karsten Kehlet har varet medlem af
forbundets hovedbestyrelse og forretningsudvalg mm. en hel del 5r, si en person med et godt
indblik og erfaring til at vere i front for bevarelse af forbundet markesager.



Nordsjellandskredsen som haveforeningen er en del af holder kredsgeneralforsamling d. 3. juni
hvor Gurre plejer at deltage med 4 representanter. Skulle du have interesse i at deltage som
reprasentant for Gurre (her behOver man ikke at vere i bestyrelsen) si henvend dig til Per.

Kredsen afholder et vurderingskursus for foreningernes valgte vurderingsfolk i HF
Frederiksborghaverne lardag d. 15. april, her foruentes en del af Gurres vurderingsfolk at deltage.

Haveforeningen Gurres 40 irs iubilaum onsdag d. 24. mai

Jubilaet festligholdes lordag d. 10. junifra k!. 13.00 til ? for medlemmer med flere. Program for
dagen er under udarbejdelse.

Afslutning.

Husk at passe godt pi vores haveforening, at bevare et godt forhold og en god tone til hinanden
sA haveforeningen fortsat er et dejligt sted at komme. Tak til alle der har givet en hjelpende
hind med. Bestyrelsen 6nsker alle en god havesason 2023.

Hermed overdrages beretningen til forsamlingens debat og godkendelse.


